
Gostynin, 8 grudnia 2016r. 

 

Pan/i 

…………………………………… 

 

Zapraszam na XXVII Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu 19 grudnia 2016r. 
o godz. 14.00 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,  

- wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 
Gminy Gostynin. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin 

 - przedstawienie projektu uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej   

             Gminy Gostynin ze zmianami wraz z uzasadnieniem, 

 - przedstawienie opinii stałych komisji Rady, 

 - przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 - dyskusja nad proponowanymi poprawkami i ich przegłosowanie, 

 - głosowanie uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  

             Gostynin. 

5. Podjęcie uchwały Budżetowej Gminy Gostynin na rok 2017. 

 - przedstawienie projektu uchwały budżetowej ze zmianami wraz z uzasadnieniem, 

- przedstawienie opinii stałych komisji Rady, 

 - przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 - przedstawienie opinii Wójta w sprawie opinii komisji Rady, 

 - dyskusja nad proponowanymi poprawkami i ich przegłosowanie, 

 - głosowanie uchwały budżetowej. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2016 rok. 

7. Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 



8.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9.  Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 

10.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

11.  Zakończenie obrad Sesji.  

     

    Przewodniczący Rady Gminy  

  Tomasz Bronisław Lewandowski 

 

 

 

Na podstawie art.25 ust.1 pkt 3 ustawy z 8 marca1990r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 2016r., poz. 446, 1579) 
pracodawca obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów 
gminy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Protokół 

z obrad XXVII Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 19 grudnia 2016 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 14 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Z-ca Wójta – Andrzej Szyszka 

3. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

4. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 

5. Prawnik - Konrad Wypych 

6. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 14.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Prezesa ZK, 

Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Prawnika, 

Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Wójt wniósł o umieszczenie w punkcie 6a „Podjęcie uchwały w sprawie: wyboru sołtysa wsi 

Stefanów oraz wyznaczenia terminu i przewodniczącego zebrania”. W związku ze złożoną 

rezygnacją Pana Tomasz Lewandowskiego z funkcji sołtysa m. Stefanów. 

 

Radni zmianę przyjęli 14 głosami za. 

Radni porządek po zmianach przyjęli 14 głosami za. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Marek Kołodziejski zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, nadal mieszkańcy Sierakówka oczekują na poprawę tej drogi. Tam są wyrwy 

porządne, zanim będzie asfalt kładziony to trochę upłynie. 

 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja też chciałam ponowić tą interpelacje z poprzedniej sesji, nie została jednak ta 

naprawa drobna wykonana, więc bardzo proszę o jej wykonanie w m. Baby Dolne. 

2. Druga sprawa dotycząca, dostał Pan Wójt na pewno też pismo od jednej mieszkanki z mojego 

okręgu, która zwraca się z prośbą o możliwości rozbudowy wodociągu gminnego w m. Solec. 

Znana jest Panu Wójtowi ta sprawa, bardzo bym prosiła o wygospodarowanie środków w budżecie 

na 2017 rok i uwzględnienie. Jest to rodzina, która zamieszkuje od dawna w tej miejscowości, z 

racji tej, że woda, z której korzystają z własnej studni, nie nadaje się. Pani również dołączyła tutaj 



badanie, po prostu ta woda jest niezdatna do picia. Bardzo bym prosiła o uwzględnienie. 

 

Radny Piotr Piotrowski zgłosił 1 interpelacje:  

1.Panie Wójcie chciałem się dowiedzieć, czy została zakończona dokumentacja połączenia drogi 

gminnej w Górkach Drugich z drogą wojewódzką? 

 

Radna Marzena Staniszewska zgłosiła 2 interpelacje: 

1.  Chciałam się dowiedzieć, czy został już zrobiony odbiór drogi Białe – Antoninów? I bardzo 

bym prosiła o znak informujący, że jest zmiana nawierzchni. Nie ma tego, a samochody jeżdżąc, 

nie wychwytują tego, że jest zmiana nawierzchni. 

2. Były równane drogi w terenie, ale z kolei na to równanie w niektórych odcinkach są 

nieprzejezdne, bo mieszkańcy interweniują i dzwonią osobiście, nie do Sołtysa, tylko do Radnej. Ja 

też bym prosiła może z Urzędu, na pewno Gorzewo i Antoninów, czyli kończący z powiatem 

płockim. Taki odcinek w lesie, takie się wyrwy porobiły, że są nieprzejezdne. 

 

Radna Mariola Dan-Liberadzka zgłosiła 1 interpelacje: 

1.Panie Wójcie, ja też chciałabym przypomnieć o swojej interpelacji odnośnie tych drobnych 

odcinków, które zgłaszałam wcześniej i prosiłabym, żeby to wykonać jeszcze w tym roku. To 

naprawdę były drobne odcinki. 

 

Radny Jerzy Węglewski zgłosił 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja chciałem się zwrócić w dwóch sprawach, pierwsza to oczywiście, jak wszyscy 

Radni drogi. W mojej interpelacji z 30 maja, którą złożyłem na piśmie, otrzymałem odpowiedź na 

piśmie, chodzi o drogi w Jastrzębi i Osinach. Szczególnie główna sprawa to ta, kilka, dosłownie 4 

gospodarstwa za autostradą, tam po prostu już nie ma dojazdu. Wspominałem Panu, kilka dni temu, 

słyszę dzisiaj, że jakieś tam naprawy są wykonywane na Zaborowie, myślę, że trzeba to w bardzo 

pilnym terminie wykonać. Z resztą wtedy w odpowiedzi, Pan Wójt napisał mi, że będzie to jesienią 

wykonane, przy okazji, jak będzie kruszony ten gruz, który mamy do kruszenia w Jastrzębi. Ten 

gruz również miał być jesienią kruszony, do tej pory nie jest. To jest drugie pytanie, czy to będzie 

skruszone i kiedy? Bo gruz jest nadal aktualne, dzisiaj rozmawiałem z darczyńcom i gruz jest 

aktualne cały czas. Były obietnice, że już jest wybierana oferta, m.in. tutaj Pana Z-cy Wójta, w 

listopadzie chyba, do tej pory nic się nie stało, nic się nie zadziało, a mieszkańcy po prostu nie mają 

wyjazdu. Równanie dróg, również w tej interpelacji, zgłaszałem wtedy konieczność wyrównania 

dróg na odcinkach leśnych w rejonie Jastrzębi, dróg gminnych, to jest tam do autostrady do 

wiaduktu, przed autostradą  w Niedrzewiu i ten drugi odcinek od Jastrzębi do Pałacu oraz tam Pani 

Sołtys z Osin składała mi również telefonicznie, że jest potrzeba wyrównania, niektórych 

odcinków, nie wszystkich, ale są miejsca w Osinach. To jest odnośnie dróg pierwsza sprawa. Także 

prosiłbym o jakieś odniesienie się na ile te obietnice złożone 30 maja, które miały być wykonane 

jesienią i nie zostało to wykonane. Chciałbym po prostu zapytać konkretnie, dlaczego i kiedy, czy 

to będzie wykonane, czy nie będzie? No, bo to troszkę śmiesznie wygląda, mieszkańcy czekają na 

to. Tam Pan Myszkowski, również tam gdzie był ten gruz przywieziony półtora roku temu z 

Sierakówka, leży to na jego prywatnej działce, domaga się, żeby to usunąć   Również najpierw 

miało być skruszone najpierw wiosną, później jesienią, teraz będziemy co do następnej wiosny 

czekać? Proszę o konkretną decyzję i odpowiedź, kiedy to będzie zrobione? Żebym ja mógł 

przekazać mieszkańcom i proszę o tą odpowiedź na piśmie w tych sprawach. 

2. Druga interpelacja, a w zasadzie zapytanie, dotyczy budowy siedziby Urzędu Gminy? A 

konkretnie, no, bo też 2-3 miesiące temu tutaj Panowie Wójtowie mówili, że będzie drugi projekt 

robiony, ewentualnie poprawiany tamten, co w tej sprawie się zadziało przez te trzy miesiące, jakie 

są na przyszły rok.., no, bo wiemy, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej, mamy budowę tego 

Urzędu. Czy jest zmiana decyzji, tak jak ja słyszę od mieszkańców, że tej budowy już nie będzie, że 

będzie inna szukana droga pozyskania budynku. Również o odpowiedź prosiłbym na piśmie. 

 



Radny Szymon Szczypawka zgłosił 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja mam dwie sprawy, pierwsza dotyczy, jak większości tutaj Państwa, dróg, ja 

zgłaszałem kiedyś tam na komisji potrzebę wyrównania drogi na styku między drogą powiatową, a 

gminną w m. Jaworek przy figurce. Trzeba tam trochę wyrównać i podwieźć, bo rzeczywiście 

samochody osobowe podwoziem zawadzają. 

2. A druga sprawa jest większej rangi, Panie Wójcie, co się dzieje z tą wodą w Bielawach? Tam od 

dwóch miesięcy jest walka, ta woda jest schlorowana, potężną dawką chloru. Idą Święta, z tej 

informacji, która mieszkańcy otrzymali na piśmie, dwa dni temu bodajże, to wygląda na to, że ta 

woda nie nadaje się kompletnie do spożycia. Część mieszkańców wie o tym skażaniu, a część ni 

wie. Niektórzy pytają, niektórzy piją ta wodę prosto z kranu, ja nie wiem, czy tam nie dojdzie do 

jakiegoś zatrucia, bo z informacji, która otrzymaliśmy na piśmie, to ewidentnie jest napisane, że 

woda nie nadaje się do spożycia w stanie surowym. A ile osób pije wodę surową, tego nie wiemy. A 

idą tak potężne dawki chloru, że ubrania po praniu śmierdzą chlorem. Po prostu cierpliwość ludzi 

już się kończy. Miało to być już wyjaśnione, ta woda miała być już do życia w stanie takim, że 

można byłoby z niej korzystać w normalnym stanie, a teraz się okazuje, że tylko po przegotowaniu 

i jeszcze po odstaniu 5 minut, taką informację otrzymałem w tej chwili. A przecież ludzie maja 

małe dzieci, kąpanie, pranie. Ja myślę, że tą sprawę trzeba wyjaśnić, jeżeli nie jesteście w stanie, 

jeżeli Zakład nie jest w stanie tego zrobić, no to trzeba gdzieś szukać pomocy. Chyba sam chlor 

ewidentnie nie daje rady. Także prosiłbym, żeby to wreszcie wyjaśnić i ludziom konkretną 

informacje przekazać. 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 4-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

 

- przedstawienie projektu uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin 

ze zmianami wraz z uzasadnieniem, 

Wójt wniósł autopoprawkę o treści: 

„Wprowadzam następujące zmiany w Projekcie Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gostynin (Załącznik Nr 1): 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Gostynin dokonano zmian w roku 2017: 

Nowe wydatki inwestycyjne w roku 2017 ulegają zmniejszeniu o kwotę: 20.000,00zł z kwoty: 

4.111.000,00zł do kwoty: 4.091.000,00zł (kol. 11.5 WPF). 

Wydatki majątkowe w formie dotacji w roku 2017 ulegają zwiększeniu o kwotę: 20.000,00zł z 

kwoty: 22.861,00zł do kwoty: 42.861,00zł. (kol 11.6 WPF)”. 

 

- przedstawienie opinii stałych komisji Rady, 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski poprosił o odczytanie 

Przewodniczących poszczególnych komisji wypracowanych wniosków i opinii dotyczących 

projektu uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

1. Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Zygmunt Kieplin odczytał opinię pozytywną do 

projektu uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin, która stanowi 

załącznik do protokołu. 

2. Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony 

Przeciwpożarowej Stanisław Wasiński odczytał opinię pozytywną do projektu uchwały w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin, która stanowi załącznik do protokołu. 

3. Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 



Piotr Piotrowski odczytał opinię pozytywną do projektu uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gostynin, która stanowi załącznik do protokołu. 

4. Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Spraw 

Mieszkaniowych Ewa Michalska odczytała opinię pozytywną do projektu uchwały w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin, która stanowi załącznik do protokołu. 

5. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Osmałek odczytał opinię pozytywną do projektu 

uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin, która stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał uchwałę Nr 

Pł.341.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 6 grudnia 

2016 roku w sprawie: opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Gostynin projekcie uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin.  

Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi załącznik do protokołu. 

 

- dyskusja nad proponowanymi poprawkami i ich przegłosowanie, 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: autopoprawka dotyczy uwzględnienia wniosku, który wypłynął na 

komisjach, stałych komisjach Rady, dotyczy zwiększenia środków na potrzeby Komendy 

Powiatowej Policji. W projekcie budżetu zabezpieczyliśmy kwotę 10tys. zł, z przeznaczeniem na 

zakup samochodu oznakowanego, dla potrzeb naszej Komendy. W wyniku również zgłoszonych 

wniosków i uwag Rady zwiększyliśmy te środki do kwoty 30tys. zł, z 10tys. zł, zmniejszając przy 

tym kwotę z inwestycji dotyczącej „Przebudowy dróg gminnych w m. Krzywie” z 200tys. zł do 

kwoty 180tys. zł. Stąd też ta autopoprawka dotyczy również Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

ponieważ tam pokazuje się kwotę nowych wydatków inwestycyjnych, więc one zostały 

zmniejszone o kwotę 20tys. zł, a przesunięcie dotyczy zwiększenia wydatków o charakterze dotacji 

inwestycyjnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję bardzo, 

otwieram dyskusję. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: pozwolę sobie może pokrótce przybliżyć WPF, tylko nie wiem, czy 

w tym punkcie, bo to niewątpliwie łączy się również z projektem budżetu na 2017 rok. Wiec może 

postaram się łącznie wszystko tutaj Państwu przybliżyć pokrótce. Jakie założenia towarzyszyły nam 

przy projektowaniu budżetu za równo na rok 2017, jak i na kolejne lata, tj. na 10 lat, czyli do roku 

2027, bo do takiego roku tworzymy WPF do momentu kiedy planowany i prognozowany dług 

Gminy Gostynin osiągnie wartość 0zł. 

Jest to niejako historyczne wydarzenie, ponieważ sam projekt naszego budżetu pierwszy raz w  

skali historii Gminy Gostynin przekracza, jak dla nas magiczną kwotę 40mln zł. za równo po 

stronie dochodowej, jak i wydatkowej, czyli praktycznie o 10mln zł projekt budżetu zwiększył się 

w przeciągu ostatniego roku, co będzie miało na to wpływ, to za chwileczkę Państwu pokrótce 

przybliżę. Kwota dochodów zaplanowanych w budżecie na 2017 rok wynosi 42.950.000,00zł 

natomiast zaplanowane wydatki opiewają na kwotę: 46.650.000,00zł.  

Wydatki budżetu przekraczają dochody naszego budżetu, stąd też w budżecie Gminy Gostynin na 

rok 2017 planujemy deficyt w wysokości: 3.700.000,00zł planujemy go pokryć środkami 

pochodzącymi z pożyczek z Wojewódzkiego Funduszy Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w wysokości: 1.540.000,00zł oraz kredytu komercyjnego w wysokości: 2.160.000,00zł. 

Przy opracowaniu projektu budżetu na rok 2017, jak również na kolejne lata opierano się na 

założeniach przyjętych przez Radę Ministrów dotyczących rozwoju gospodarczego Polski oraz na 

Wytycznych Ministra Rozwoju i Finansów: dotyczących założeń makroekonomicznych oraz 

Wytyczne dotyczące stosowania jednolitych wskaźników makroekonomicznych będących podstawą 

oszacowania skutków finansowych projektowanych ustaw. 

I tak też, projektując budżet na 2017 rok oparliśmy się na założeniach dotyczących : 

- średniorocznego wskaźnika wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych o 1,3 %, 



- realnego wzrostu Produktu Krajowego Brutto o 3,6 %, 

- wzrostu nominalnego przeciętnego wynagrodzenia w gospodarce narodowej o 5,0 % tj. przeciętne 

wynagrodzenie brutto w gospodarce narodowej wyniesie 4.263,00 zł, minimalne wynagrodzenie 

2.000,00 zł, co oznacza wzrost w stosunku do minimalnego wynagrodzenia z 2016r. o 8,1%,  

- wprowadzonej minimalnej stawka godzinowa dla określonych umów cywilnoprawnych – 13,00 zł 

za godzinę, 

- wzrost spożycia prywatnego o 5,5 % w ujęciu nominalnym, 

- nie zmieniona stawka podatku VAT, informatyzacja ksiąg kontroli podatkowych – wprowadzenie 

Jednolitego Pliku Kontrolnego, związanego m.in. z centralizacją VAT-u 

- zamrożone podstawy naliczenia odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych w 2017r., 

- utrzymanie stóp procentowych przez Radę Polityki Pieniężnej na poziomie roku 2016, 

- wysokość obowiązującej składki na Fundusz Pracy – 2,45% podstawy wymiaru składek na 

ubezpieczenia emerytalne i rentowe; 

W projekcie budżetu dochody własne zostały ujęte w wartościach uchwalonych przez Radę Gminy              

w miesiącu listopad na podstawie stawek podatkowych, opłat i cen wchodzących w życie z dniem 1 

stycznia 2017 roku, przypominam Państwu tutaj, że w większości przypadków zostały one 

utrzymane na niezmienionym poziomie tj. roku 2016r. tj. w zakresie podatku rolnego – 107,50 za 

ha nie zmieniona praktycznie od rok 2015, a wręcz niższa nawet niż w latach 2012 i 2013, dla 

przypomnienia, w przypadku podatku od nieruchomości (od gruntów związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej 0,79 tj. poziom roku 2014-2017, od budynków mieszkalnych — 0,70 zł  

od 1 m2 powierzchni użytkowej bez zmian od rok 2014, czyli 4 lata wstecz. Cen za wodę i ścieki 

oraz podatków od środków transportowych również nieuległy zmianie, jeśli chodzi o rok 2017. 

Praktycznie wzrost dochodów po stronie budżetowej nie wynika ze wzrostu dochodów własnych, 

czyli tutaj jeśli chodzi o politykę podatkową prowadzoną w gminie Gostynin jest ona na pewno na 

bardzo stabilnym poziomie i długookresowym stałym planowaniu. Przyczynia się ona niewątpliwie 

do tworzenia rozwoju lokalnego. W ostatnim czasie odnotowaliśmy zdecydowanie większe wpływy 

w przeciągu dwóch ostatnich lat z podatku od nieruchomości pochodzących od budynków 

mieszkalnych, co oznacza, że po prostu na terenie naszej gminy mieszkańcy chcą się osiedlać. 

Mamy tez zwiększone wpływy, jeśli chodzi o udziały w podatku od osób fizycznych z PIT-u, jak 

również CIT-u, co też jest pozytywnym zjawiskiem o ożywieniu może drobnym gospodarczym, czy 

też większą ilością spadku bezrobocia, czy większymi zarobkami naszych mieszkańców. W skali 

całego budżetu dochody własne zostały zaplanowane w wysokości 5.400.000,00zł największą część 

stanowią subwencje. Subwencje z budżetu państwa stanowią wartość ponad 17.700.000,00zł na rok 

2017, odnotowujemy subwencji, dotacje na zadania zlecone i własne z zakresu administracji 

rządowej stanowią 14.450.000,00zł i udział gmin w podatku od osób fizycznych i prawnych ponad 

5.300.000,00zl. Taka jest struktura zaplanowanych dochodów. W zasadzie ponad 80% budżetu 

stanowią dochody zewnętrzne pochodzące z dotacji, na zadania, czy to z zakresu administracji 

rządowej, czy tez zlecone gminie, jak również subwencje, które na rok 2017 wzrosły, jeśli chodzi o 

subwencje wyrównawczą i subwencje oświatową o ponad 767.000,00zł. Dotacja i tutaj 

odnotowaliśmy największy przyrost bo ponad 8.600.000,00zł w nowym budżecie zostało 

zaplanowane na realizacje świadczenia wychowawczego stanowiącego pomoc państwa w 

wychowaniu dzieci tj. Rządowy Program Rodzina 500+, którego wartość na przyszły rok wyniesie 

ponad 8.600.000,00zł. 

Jeśli chodzi o wydatki naszej gminy to 38% całego budżetu to wydatki związane z oświatą i 

wychowaniem, 17.700.000,00zł, tyle w budżecie kosztuje nas oświata. Wiem, że tez w najbliższym 

czasie czeka nas wiele zmian związanych z reformą oświaty wprowadzoną już przez Państwo, 

dotyczące chociażby likwidacji gimnazjów. Mamy nadzieję, że wdrożenie nowego programu nie 

pochłonie jakiś większych środków, ale też może pojawić się konieczność korygowania budżetu w 

tym zakresie w nowym roku. Nie mniej jednak mam nadzieję, że zadania inwestycyjne, które 

realizujemy i które zaplanowaliśmy do realizacji w przyszłym roku i w latach kolejnych w zakresie 

oświaty przyczynia się do obniżenia wydatków bieżących i uda się jak gdyby dzięki temu 

sfinansować pewne nowe zadania, które są nakładane na samorząd. A przypomnę, że w WPF mamy 



zadanie do realizacji i przyjęte na rok 2017-2018 w zakresie termomodernizacji szkół w Lucieniu, 

Sierakówku, Emilianowie i Solcu i na ten cel planujemy w roku 2017wydatkować kwotę 

1.850.000,00zł, a w roku 2018, kwotę 845.000,00zł. Oczywiście dla tej inwestycji Gmina Gostynin 

wspólnie z partnerami z innymi samorządami pozyskała środki finansowe zewnętrzne z Unii 

Europejskiej w wysokości do 80% dofinansowania. Także jeśli chodzi o sama oświatę i budżet na 

przyszły rok, to praktycznie ok.6.000.000,00zł, tyle musimy dołożyć środków własnych z budżetu 

do tych zadań związanych z oświatą i z wychowaniem.  

Kolejnym takim największym działem wydatkowym, poza oświatą w naszym budżecie jest opieka 

społeczna i związane z nią zadania. Tych zadań wiemy, że z każdym rokiem przybywa, w ślad za 

nimi bardzo często nie idą jakieś dodatkowe środki, co też w projekcie budżetu na rok 2017, wkład 

własny gminy z dochodów własnych, zadania dotyczące pomocy społecznej i teraz nowego działu, 

który nosi nazwę „Rodzina”, w związku ze zmianami, które wprowadził Rząd, praktycznie 

1.650.000,00zł, środków własnych musimy zaplanować na pokrycie zadań w zakresie pomocy 

społecznej, a przypominam, że jest to gro zadań, na które nie otrzymujemy dofinansowania, które 

są w całości pokrywane ze środków własnych i mam tutaj na myśli, chociażby pobyt osób 

starszych, podopiecznych w DPS, na ten cel prawie 500tys. zł w budżecie musimy przeznaczyć. Są 

to koszty pobytu dzieci w placówkach opiekuńczo-wychowawczych i szereg innych zadań, 

chociażby wkłady własne w zadania dotyczące świadczeń społecznych, czy z zasiłków stałych, 

celowych, czy też okresowych i jednorazowych. Także oświata i pomoc społeczna to prawie 70% 

już naszego budżetu zaplanowanego na przyszły rok, a mino wszystko przy tak dużej alokacji 

środków na te zadania, udaje nam się w projekcje budżetu wyasygnować prawie 14% środków na 

zadania inwestycyjne. Kwota 6.528.861,00zł stanowi wartość środków, którą planujemy 

przeznaczyć na inwestycje w roku 2017. Oczywiście nie byłoby to możliwe, gdyby nie 

racjonalizacja wydatków bieżących, gdyby nieograniczenie fakultatywnych wydatków, jak również 

działań podejmowanych mających na celu w przyszłości spadek wydatków bieżących i to o czym 

wspomniałam, mam tutaj na myśli oczywiście zadania związane z termomodernizacjami budynków, 

które mam nadzieję, że przyniosą nie tylko korzyści ekonomiczne, ale też na pewno wymierne 

korzyści ekologiczne dla naszego regionu. Najwięcej środków w przyszłorocznym budżecie planuje 

się na inwestycje związane z gminną infrastrukturą wodociągową, kanalizacyjną, drogową, 

oświatową i administracją publiczną mając zaplanowane do realizacji wieloletnie zadanie pn.„ 

Budowy budynku siedziby urzędu gminy wraz z infrastrukturą towarzyszącą”, gdzie limit 

wydatków na rok 2017 zaplanowaliśmy w wysokości 500.000,00zł, na rok 2018 – 3.000.000,00zł i 

na rok 2019 -2.550.000,00zł. 

W zakresie infrastruktury wodociągowej i sanitacyjnej wsi planujemy do realizacji 6 inwestycji tj.: 

1. Przebudowa i rozbudowa SUW w m. Lucień (dokumentacja projektowa) – kwota: 100.000,00zł 

2. Rozbudowa sieci wodociągowej w m. Helenów – 250.000,00 zł 

3. Rozbudowa sieci wodociągowej w m. Górki Pierwsze – 200.000,00 zł 

4. Rozbudowa sieci wodociągowej w m. Gulewo – 200.000,00 zł 

5. Rozbudowa sieci wodociągowej w m. Jastrzębia – 60.000,00 zł 

6. Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w m. Sokołów – 1.000.000,00 zł 

W zakresie zaopatrzenia w wodę planujemy: 

1.Budowa studni głębinowej w m. Józefków – kwota: 100.000,00 zł 

W zakresie dróg gminnych: 

1. Przebudowa drogi gminnej w m. Krzywie – kwota: 180.000,00 zł 

2. Przebudowa drogi gminnej w m. Antoninów – kwota: 60.000,00 zł 

3. Przebudowa drogi gminnej w m. Gorzewo – kwota: 70.000,00 zł 

4. Przebudowa drogi gminnej w m. Zaborów Stary – kwota: 200.000,00 zł 

5. Przebudowa drogi gminnej w m. Zuzinów – kwota: 200.000,00 zł 

6. Przebudowa drogi gminnej w m. Polesie – kwota: 60.000,00 zł 

7. Przebudowa drogi gminnej w m. Osada – kwota: 100.000,00 zł 

8. Przebudowa drogi gminnej w m. Jaworek – kwota: 100.000,00 zł 

9. Przebudowa drogi gminnej w m. Baby Dolne – kwota: 155.000,00 zł 



10. Przebudowa drogi gminnej w m. Sierakówek – kwota: 155.000,00zł 

11. Przebudowa drogi gminnej w m. Józefków – kwota: 100.000,00 zł 

12. Przebudowa drogi gminnej w m. Gulewo – kwota: 100.000,00 zł 

13. Przebudowa drogi gminnej w m. Kazimierzów – kwota: 200.000,00 zł 

14. Przebudowa drogi gminnej w m. Bierzewice – kwota: 100.000,00 zł 

15. Przebudowa drogi gminnej w m. Bolesławów – kwota: 100.000,00 zł 

Na zadania w zakresie inwestycji dróg gminnych planujemy przeznaczyć kwotę 1.880.000,00zł.  

W zakresie zadań inwestycyjnych również planowaliśmy wydatków na budynki mieszkaniowe: 

1. Wymiana pokrycia dachowego na części budynku mieszkalnego w m. Miałkówek 25 – kwota: 

25.000,00 zł  

2. Wymiana pokrycia dachowego na części budynku mieszkalnego w m. Leśniewice 3 – kwota: 

25.000,00 zł  

3. Docieplenie budynku mieszkalnego w m. Leśniewice 3 – kwota: 81.304,76zł. 

Oczywiście w ramach zadań inwestycyjnych zaplanowaliśmy również, to Państwo, mieszkańcy 

zaplanowali,  wiele zadań w ramach inwestycji dotyczących funduszu sołeckiego. 

W budżecie na 2017 rok ujęto zadania realizowane w  ramach funduszu sołeckiego na kwotę ponad 

655.000,00zł. Na 56 sołectw wszystkie sołectwa złożyły wnioski, które zostały ujęte do realizacji 

na przyszły rok. Gro zadań związanych jest z infrastrukturą sportową, powstaną na terenie Naszej 

Gminy zewnętrzne siłownie zewnętrzne, napowietrzne, place zabaw, boiska, część środków została 

również przeznaczona na zadania związane z integracją, na remont świetlic, kontynuacja, jak gdyby 

tych zadań, pikniki integracyjne, oraz w coraz mniejszym stopniu zadania związane z bieżącym 

utrzymaniem, czy też remont dróg gminnych. O czym świadczy, że po prostu w tym temacie na 

terenie naszej gminy widzimy już znaczną poprawę i zmianę priorytetów mieszkańców naszej 

gminy, stąd też praktycznie spadek o 30% tych zadań. A priorytetem, jeśli chodzi o fundusze 

sołeckie w nowym budżecie są tak jak wspomniałam zadania z infrastruktury sportowej, kulturalnej 

i później bieżącego utrzymania dróg. Fragment naszego budżetu jest jak gdyby w zakresie funduszu 

sołeckiego formą budżetu obywatelskiego. Funkcjonuje w Naszej Gminie praktycznie od momentu 

jego powstania tj. 2010 roku, także to też warto podkreślić, że Wójt z Rada podtrzymuje decyzje o 

utworzeniu takiego funduszu, mimo, że nie jest łatwo w budżecie ponad 655tys. zł przeznaczyć na 

ten cel. Te zadania również jak gdyby wskazują nam potrzeby mieszkańców, są dla nich bardzo 

ważne. 

Budżet Gminy to nie tylko zadania inwestycyjne, to wiele zadań, które zaplanowaliśmy do 

realizacji związanych również z udziałem podmiotów za równo z sektora finansów publicznych, jak 

i podmiotów spoza sektora finansów publicznych i na ten cel zaplanowaliśmy w budżecie 

niebagatelną kwotę, bo ponad 331.000,00zł przewidujemy na realizację zadań związanych z 

zadaniami dotyczącymi, tutaj chociażby kontynuacją programu razem z gmina miejską Gostynin 

dotyczącą programów zdrowotnych, tj. szczepionek przeciwko wirusowi raka szyjki macicy dla 

dziewczynek w wieku gimnazjalnym z terenu Gminy – 40.000,00zł. 

Kontynuacja projektu pn. „Regionalne partnerstwo samorządów Mazowsza dla aktywizacji 

społeczeństwa informacyjnego w zakresie e-administracji i geoinformacji w wysokości 12.861,00zł. 

Są to dotacje celowe dla podmiotów sektora finansów publicznych. Natomiast dla podmiotów spoza 

sektora finansów publicznych przewidzieliśmy jak gdyby 4 takie zakresy, w których będziemy 

chcieli organizować otwarte konkursy ofert, czy też małe granty. Dotyczy to: 

- Wspierania przedsięwzięć rozwijających prospołeczne postawy wśród dzieci i młodzieży w 

sytuacjach zagrożenia życia i zdrowia poprzez podniesienie poziomu wiedzy z zakresu udzielania 

pierwszej pomocy i ochrony przeciwpożarowej poprzez zorganizowanie letniego obozu dla dzieci i 

młodzieży rekrutującej się w szczególności z  Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych na ten cel 

planujemy w budżecie przeznaczyć kwotę 25.000,00zł, 

- Rozwijania prawidłowych postaw społecznych u dzieci i  młodzieży oraz zagospodarowanie 

wolnego czasu i przeciwdziałanie patologiom społecznym poprzez:  

a) zorganizowanie letnich kolonii profilaktyczno-terapeutycznych dla dzieci i młodzieży z 

elementami sportów wodnych,   



b) prowadzenie zajęć o charakterze profilaktyczno-wychowawczym dla dzieci i młodzieży - sporty 

walki, piłka nożna, tenis stołowy, piłka siatkowa, wrotkarstwo na ten cel w budżecie ze środków na 

zezwolenia i sprzedaż napojów alkoholowych w ramach otwartych konkursów ofert planujemy 

przeznaczyć kwotę 84.000,00zł. 

- Wspierania przedsięwzięć popularyzujących folklor i kultywujących tradycję, ze szczególnym 

uwzględnieniem nauki tańca i pieśni ludowych, skierowanych w szczególności do dzieci i 

młodzieży na ten cel planujemy przeznaczyć kwotę 90.000,00zł 

- Wspierania i upowszechnianie kultury fizycznej i sportu oraz podnoszenie sprawności fizycznej 

dzieci i młodzieży oraz dorosłych mieszkańców gminy zaplanowaliśmy w budżecie kwotę  

80.000,00zł. 

Czyli ponad 331.000,00zł stanowią dotacje celowe dla tych dwóch podmiotów. 

W budżecie gminy zaplanowane zostały również wydatki na udzielenie dotacji podmiotowych : 

- Gminne Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin w Białem – 330.000,00zł 

- Gminna Biblioteka Publiczna w Gostyninie z siedzibą w Solcu- 360.000,00zł. 

W budżecie zaplanowaliśmy kilka zadań to: 

- kwota 5.000,00 zł, dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Gostyninie na 

zadania bieżące polegające na przystosowaniu i wyposażeniu sal (mieszkań) edukacyjnych w 

ramach programu edukacyjnego dla dzieci i młodzieży pod nazwą „BEZPIECZNA+”. Nadrzędnym 

celem tego programu jest poprawa bezpieczeństwa uczniów, zarówno w szkołach jak i poza nimi.  

- kwota, zgodnie tutaj z wniesiona autopoprawką Pana Wójta 30.000,00zł. z przeznaczeniem dla 

Komendy Powiatowej Policji w Gostyninie na dofinansowanie zakupu pojazdu osobowego – 

oznakowanego, 

- jak również w naszym budżecie zabezpieczyliśmy środki na wypłatę nagród o szczególnym 

charakterze, Rada Gminy w 2014 roku podjęła uchwałę dotyczącą wyróżnień i nagród za osiągnięte 

wyniki sportowe oraz za osiągnięcia w działalności sportowej i wiele innych zadań na ten cel 

również zabezpieczyliśmy środki w wysokości 5.000,00zł. 

W naszym budżecie znajdują się również środki na stypendia motywacyjne udzielane przez 

kierowników Dyrektorów naszych jednostek oświatowych, na przyszły rok zabezpieczyliśmy kwotę 

25.000,00zł, na ten cel. Ponad 120.000,00zł to środki własne na zadania związane z wypłatą 

stypendium socjalnych o charakterze motywacyjnym również takie środki znalazły 

odzwierciedlenie w naszym budżecie. 

Jeśli chodzi o budżet roku 2017, to uważam, że jest to budżet przemyślany, zrównoważony zakłada 

przede wszystkim bezpieczeństwo dla finansów naszej gminy.  

Zadłużenie naszej gminy jest w tej chwili na poziomie 3.165.703,62zł, czyli najniższy w przeciągu 

ostatnich 5 lat, a pewnie i dalej. Także dzięki takiej sytuacji finansowej i takiemu gospodarowaniu 

środkami i wspólnej, ścisłej dobrej współpracy, myślę, że ten budżet jest takim budżetem bardzo 

ambitnym na przyszły rok. Na pewno nie daje nam oddechu, wyznacza nowe kierunki działania, 

nowe kierunki rozwoju. A stworzenie też WPF na 10 lat do przodu i tam uwzględnienie wszelkich 

naszych możliwość finansowania poszczególnych zadań daje nam bezpieczeństwo, że te budżety, 

budżet następnego roku i kolejnych lat bezie możliwy do realizacji. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję bardzo. 

Wójt: Szanowni Państwo, Pani Skarbnik bardzo szczegółowo omówiła WPF, jaki i budżet, bardzo 

dziękuję za takie przedstawienie. A Państwa proszę o przyjęcie tego. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: jeszcze trwa dyskusja 

nad proponowana poprawką, autopoprawką Pana Wójta. Czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie 

tej poprawki? Myślę, że wszystko jest jasne, więc zgodnie z porządkiem przystępuje do 

przegłosowania zaproponowanej przez Pana Wójta autopoprawki. 

Panie Mecenasie, a  głosujemy autopoprawkę? 

Prawnik Konrad Wypych: poprawki w zasadzie nie trzeba głosować. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: to jest autopoprawka 

Pana Wójta, która nie musi być głosowana, więc przystępuję do głosowania całego projektu 

uchwały… 



Radny Jerzy Węglewski: Panie Przewodniczący, a nie ma dyskusji? 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: cały czas jest. 

Radny Jerzy Węglewski: no, bo Pan od razu przechodzi do glosowania, nie pyta, czy ktoś chce 

zabrać głos. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: pytałem. 

Radny Jerzy Węglewski: w punkcie zmian Pan pytał. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dyskusja nad 

proponowanymi poprawkami i ich przegłosowanie.. 

Radny Jerzy Węglewski: odnośnie autopoprawki Pan pytał, czy ktoś chce zabrać głos, w tym 

punkcie nikt nie chciał. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dobrze proszę bardzo. 

Cały czas jest dyskusja. 

Radny Jerzy Węglewski: jednak trzeba troszeczkę nad tym budżetem porozmawiać. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: tzn. nad WPF. 

Radny Jerzy Węglewski: tak, zacznę właśnie od WPF, ale my omawialiśmy razem i budżet i WPF, 

więc rozumie, że dyskutujemy wspólnie, dlatego.., z resztą jest to powiązane także nie da się 

jednego od drugiego odłączyć, dlatego też zawsze wspólnie to robimy, że wspólnie dyskutujemy o 

budżecie i o WPF. Ja zacznę od WPF, ponieważ mamy w WPF budowę budynku Urzędu Gminy, w 

2015 roku, na początku roku kadencji tej Rady, żeśmy przyjęli takie założenie, że jest to priorytet 

budowa tego budynku, było to ujęte w WPF na lata 2015-2018, w tym roku już jest to przesuwanie 

na 2019. Przez dwa lata nie wiem, w mojej ocenie nie jest zrobione nic, a wręcz są stracone 

pieniądze, które żeśmy wydali na projekt budynku Urzędu Gminy. Jest to kwota przypomnę 150tys. 

zł. Teraz pytałem w interpelacjach, co z tym projektem, jakie są podjęte działania. W tym punkcie 

również zapytam o to, bo jest to ważne i to się wiąże z WPF, dlaczego, a dlatego, że mamy 

zaplanowane na 2017 roku w WPF kwotę 1mnl zł , na kolejne dwa lata po 2mln zł. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa:  500tys. zł na 2017 rok. 

Radny Jerzy Węglewski: no to jeszcze lepiej, dlatego tutaj zastanawia mnie i pytam, przez dwa lata 

od kiedy żeśmy podjęli decyzję my, jako Rada i Państwo, jako Wójtowie zarządzający gminą, że 

jest to priorytet dla Urzędu Gminy, przez dwa lata nie zrobiliśmy nic, straciliśmy pieniądze. Jeśli się 

mylę, to proszę mi to wyjaśnić, czy my straciliśmy te pieniądze na tym projekcie, czy nie, wydając 

na ten projekt? I pytam dalej, co dalej z tą budową na przyszły rok, 500tys. zł,  czy będziemy w 

ogóle ruszać z tą budową? Czy jest jakaś inna decyzja, o której ja nie wiem, a nie wiem, czy Radni 

wiedzą?  Może część Radnych wie, bo jest dla mnie też taka oczywista sprawa, jak dla większości 

mieszkańców, że w gminie decyzje podejmuje Klub Radnych, z Radą się nie dyskutuje. To 

rozszerzę ten wątek w następnym punkcie, jak będę zabierał głos, dlatego tutaj zostawię to takim 

hasłem. Jeszcze tutaj podam takie zestawienie, budowa budynku, priorytet, jest to priorytet wszyscy 

chyba się zgadzamy, z tym, że jest to priorytet dla gminy Gostynin. A w międzyczasie punkt 2016-

2017 rok wydamy 4.195tys. zł na termomodernizacje budynków szkół. Przy czym przy każdej 

dyskusji od 5-6 lat jak jestem Radnym, słyszę, że za dużo wydajemy na oświatę, że musimy to 

ograniczyć. No i teraz wydajemy 4mln zł. Pani Skarbnik mówiła, że termomodernizacja uzyskamy 

dofinansowanie do 80%. Ja chcę zapytać wykonaliśmy termomodernizację w tym roku na szkole w 

Białotarsku, za 1.430tys. zł, około, bo dokładnej kwoty nie mam. Ile, żeśmy % z tej kwoty uzyskali 

dofinansowania? Jaką kwotę dofinansowanie otrzymaliśmy?  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: 73%, to dofinansowanie tej inwestycji, wydatków 

kwalifikowalnych, na ten moment 366tys. zł uzyskaliśmy już z mechanizmu norweskiego środków i 

pozostała część będzie do refundacji w przyszłym roku, dopiero trwa etap rozliczenia. 

Radny Jerzy Węglewski: a jaka łącza kwota dofinansowania? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: około 467tys. zł w przyszłym roku do refundacji, łącznie 823tys. zł. 

Stopa zwrotu z inwestycji w Białotarsku, jest 7 lat. 

Radny Jerzy Węglewski: czyli wydaliśmy 1.400tys. zł, pozyskano 827tys. zł.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: dofinansowania tak i stopa zwrotu z inwestycji to 7 lat. 

Radny Jerzy Węglewski: czyli ile % co do całych wydatków, ile to będzie? 



Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: 73,22% kosztów kwalifikowalnych. Ponieważ mamy też część 

dotyczącą wydatków niekwalifikowalnych. Bo w budynku szkoły w Białotarsku, jest również 

prowadzona działalność komercyjna. 

Radny Jerzy Węglewski: to ja rozumie, tylko mówię, że mówienie, że zostanie 80% do czegoś, a 

później uzyskujemy 60%, albo 50%.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: nie 

Radny Jerzy Węglewski: tak to wygląda, wydaliśmy 1.430tys. zł, a dostaniemy 827tys. zł.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: dostaniemy całe dofinansowanie do wydatków kwalifikowalnych. 

Radny Jerzy Węglewski: ja mówię o konkretnej kwocie, jaką wydaliśmy, nie o kosztach 

kwalifikowalnych, bo my nie wydajemy kosztów kwalifikowalnych. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: 1.700tys. zł, nie 1.400tys. zł, tylko wydamy 1.700tys. zł, tyle mamy 

w budżecie na ten rok 2016 – 1.492tys. zł to są środki wykonawcy, dochodzi do tego jeszcze nadzór 

i wszelkie inne jeszcze wydatki związane z projektem..  

Radny Jerzy Węglewski: czyli uzyskamy do całej inwestycji, jak ja policzę około 55% 

maksymalnie. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: łącznie wszystkich wydatków, tak. A pozostała część w ciągu 7 lat 

przyniesie nam.., stopa zwrotu z inwestycji to 7 lat. 

Radny Jerzy Węglewski: rozumie, dlatego pytam szczegółowo, bo coś tam uzyskamy oszczędności 

na utrzymaniu tego budynku, a jednocześnie, jeżeli przedłużamy ta budowę budynku Urzędu 

Gminy, płacimy, już wydaliśmy 150tys. zł na projekt i co rok płacimy na wynajem budynku, 

pomieszczeń dla Urzędu i dla GOPS-u, ile nas to kosztuje? Przez kilka lat kolejnych, jak nie 

będziemy budować, ile wydamy pieniędzy? Czy to będzie to samo, co my zaoszczędzimy na 

szkołach, czy wręcz to będzie dużo, dużo więcej my wydamy na to? Chodzi mi o co, jeżeli 

przyjmujemy i przyjęliśmy, że jest to priorytet budowa budynku Urzędu Gminy, a wydajemy 4mln 

zł na termomodernizację szkół, to mi się wydaje, że jednak troszeczkę tym priorytetem nie jest ta 

budowa budynku Urzędu Gminy, tylko cały czas ta inwestycja w oświatę, a przy okazji słyszymy, 

że na oświatę cały czas za dużo dokładamy. Jest to jakieś błędne koło. Proszę o ustosunkowanie się 

do kwestii budowy budynku Urzędu Gminy. 

Wójt: jeżeli chodzi o sprawę budowę budynku pod potrzeby naszego Urzędu Gminy, nic się nie 

zmieniło, ja cały czas podtrzymuję tą decyzję, że będziemy budować nowy budynek. Owszem 

pojawiły się na rynku  wspólnym jakieś propozycje ze strony Starostwa, ale ja nie widzę tutaj 

uzasadnienia dla takiej decyzji. Cały czas jestem przekonany, że musimy budować od nowości, 

funkcjonalny i tu zdania nie zmieniłem. 

Radny Jerzy Węglewski: ale pytam o projekt, co z projektem, przez te 3 miesiące, co się zadziało?  

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: będzie przeprojektowany, takie było zdanie Radnych. 

Radny Jerzy Węglewski: ja wiem, ale konkretnie, czy już cos jest zrobione? 

Z-ca Wójta Andrzej szyszka: powiedziałem, że jest przygotowywana specyfikacja, będzie 

ogłoszony przetarg na przeprojektowanie tej dokumentacji, d której mamy pełne prawo, żeby była 

jasność. 

Radny Jerzy Węglewski: cos długo to trwa.  

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: jeżeli chodzi o termomodernizację budynków użyteczności 

publicznej, czyli mam na myśli 4 szkoły, Szanowni Państwo, dobrze wiecie, że w ramach ZGRP 

były przyjęte dokumenty strategiczne, które były sfinansowane w ramach pomocy technicznej m.in. 

jeśli chodzi o efektywność energetyczną. W tych dokumentach te szkoły zostały zgłoszone. 

Pojawiła się okazja z racji tego, że Mazowiecka Jednostka Wdrażania Programów Unijnych 

ogłosiła konkurs na działanie 4.2 „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej” zostało 

zawiązane partnerstwo gmin, będących członkami ZGRP i w ramach tego partnerstwa został 

złożony wniosek. Dofinansowanie do tego typu działań w ramach RPO, jest do 80% kosztów 

kwalifikowalnych. Ja na którejś sesji, czy komisji, już nie pamiętam, przedstawiałem Państwu, jakie 

są z tego tytułu oszczędności, jeżeli chodzi o koszty utrzymania tych budynków.  Grzechem by 

było, gdyby nie skorzystać z takiej okazji. A najważniejsza sprawa jest taka, że wniosek przeszedł 

pozytywnie ocenę formalna i merytoryczną i prawdopodobnie na dniach będzie już podpisana 



umowa o dofinansowanie. To jest do 80% dotacji, więc de fakto za 20% robimy termomodernizację 

tych 4 szkół. To co Pani Skarbnik powiedziała, efekt ekonomiczny, efekt ekologiczny i sam komfort 

nauczania, poprawienie przy tym estetyki tych budynków. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja jeszcze słowo chciałam dodać, że priorytetem tak samo, jak 

budowa budynku Urzędu Gminy, są również inne zadania. Bo patrząc na wartości zaplanowane w 

budżecie 1.810tys. zł to wydatki na wodociągi, na infrastrukturę i wodociągową i kanalizacyjną. Na 

wydatki związane z drogami gminnymi to 1.880tys. zł. Także to też priorytet jeśli chodzi o budżet, 

tak? Wydatki także wszystkie znalazły miejsce w budżecie i zadania związane z infrastrukturą tak 

ważną wodociągową i kanalizacyjną, infrastrukturą drogową, infrastrukturą oświatową i 

administracja publiczna, także te wszystkie zadania są priorytetem na przyszłe lata. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: tutaj Pan Radny mówił o priorytetach dla mnie priorytetem jest coś, 

co zostawia się wszystko inne, a robi się tylko to. My takich wspólnie tutaj z Radą decyzji nie 

podjęliśmy. Nie wiem, czy Pan wie, że pojawił się teraz problem wody na wsiach. I to jest problem 

naprawdę.. 

Radny Jerzy Węglewski: ten problem nie jest od dzisiaj i my o tym wiemy. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: tak, ale te lata suche, ten temat teraz urósł do rangi problemu. Ja mam 

naprawdę częste spotkania z mieszkańcami, którzy błagają o wodę. Dobrze Pan wie, że są 

realizowane projekty, które wbrew pozorom nie są efektywne ekonomicznie, tak? Bo buduje się 

odcinek 800-600m , po to by 2-3 nieruchomości podłączyć. Ale ludzie nie mają wody do życia. 

Więc tutaj tych priorytetów, jeżeli tak mówimy, chcący je zdefiniować, to są wszystkie, które 

znalazły się w budżecie na przyszły rok. 

Radny Jerzy Węglewski:  Szanowni Państwo, Panie Wice Wójcie, zacznę tak, powiedzenie, że 

otrzymujemy 80% dofinansowania do inwestycji, a my dokładamy tylko 20% to ładnie to brzmi 

medialnie. Ale fakt okazuje się taki, że na wydane 1.430tys. zł, uzyskamy tylko 827tys. zł i to nie 

jest 80% tylko całych wydatków, całego wydatku z naszego budżetu, z naszych pieniędzy 

gminnych. My do tej szkoły w Białotarsku ponad 600tys. zł, albo i więcej, tak, wyłożymy z naszego 

budżetu, tak? Zapłaciliśmy? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: zaraz odpowiem dokładnie, nie zapłaciliśmy jeszcze, bo trwa 

rozliczenie inwestycji,  

Radny Jerzy Węglewski: ale zapłacimy, bo inwestycja jest już zakończona. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ale tylko i wyłącznie dlatego, żeby poprawić efektywność całego 

naszego budynku.. 

Radny Jerzy Węglewski: ale ja nie pytam o cele, tylko pytam o pieniądze. Jaką kwotę dołożymy? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ale ja też Panu odpowiadam, że nie realizujemy inwestycji 

fragmentami, termomodernizujemy cały budynek W tym budynku znajdują się również nasze 

lokalne mieszkalne, które są wydzierżawiane, wynajmowane mieszkańcom. 

Radny Jerzy Węglewski: rozumie, ale ja zestawiłem te inwestycje, Pan Wójt powiedział, że nie 

przyjęliśmy priorytetu, że budowa Urzędu to był jeden z celów, że to nie był priorytet, w moim 

rozumieniu jest to priorytetem. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: ja nie powiedziałem, dla mnie wszystkie zadania są priorytetem.  

Radny Jerzy Węglewski: my wydajemy mnóstwo pieniędzy na wynajem budynku. Projekt jaki był 

zrobiony w tym roku i za, który, tutaj też chcę zapytać od razu i na bieżąco, czy my zapłacimy 

150tys. zł, czy jednak te 80tys. zł tylko?  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: na ten moment dokonałam wpłaty tej, o której wcześniej 

rozmawialiśmy. 

Radny Jerzy Węglewski: czyli 80tys. zł? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tak. 

Radny Jerzy Węglewski: reszta będzie kwestią czasu. Teraz jeśli można, trzeba się odnieść, bo tu 

nawet Pani Skarbnik mówiła, ja chciałem to poruszyć troszeczkę inaczej, ale wspomniała o innych 

priorytetach, o inwestycjach wodociągi, kanalizacja. Pani Skarbnik i Panowie Wójtowie, budowa 

kanalizacji w Sokołowie to już jest kpina dla mieszkańców Sokołowa. W 2009 r był zrobiony 

projekt. Projekt zawierał, budowę kanalizacji i wymianę sieci wodociągowej, czy budowę sieci 



wodociągowej, nowej, wymianę rur azbestowych na nowe plastikowe. Od 2009 roku, nawet do tej 

chwili, nawet połowa Sokołowa nie ma zrobionej kanalizacji. Od 2014 roku, od 2013 nawet, co 

roku w budżecie mamy 1mnl zł, 1.200tys. zł, w tym roku mieliśmy 600tys. zł na kanalizację i na 

koniec roku się okazuje, że wykonujemy co drugi rok raz 70tys. zł, później za dwa lata znowu za 

200tys. zł, tak jak w tym roku tylko, żeby podtrzymać ważność pozwolenia na budowę. Dlatego  

można się chwalić że się nie ma zadłużenia, skoro się nie wykonuje przez 4 lata inwestycji 

planowanej takiej jak kanalizacja w Sokołowie, no to nie mamy zadłużenia. Skoro się przesuwa  

priorytet, bo dla mnie to jest priorytet budowy budynku Urzędu Gminy na kolejne lata w WPF, no 

to tego zadłużenia nie będzie. Jeśli chodzi o inwestycje drogowe tutaj się zgodzę, to już od początku 

poprzedniej kadencji był dla Urzędu Gminy, dla nas dla Radnych, poprzedniej kadencji, tej 

kadencji, jest to priorytet i dla mieszkańców szczególnie jest to priorytet, bo wszyscy wiemy jakie 

są drogi i tutaj chyba nie muszę nic więcej mówić. Ale i tutaj się znowu wiąże kilka spraw, po 

pierwsze w tamtej kadencji na bieżącym utrzymaniu dróg poza funduszem sołeckim, co roku 

wydawaliśmy około 500tys. zł. W tym roku na bieżące utrzymanie dróg i w poprzednim, wydajemy 

tylko to co z funduszu sołeckiego. Praktycznie plus maleńką tylko nadwyżkę. I teraz Pani Skarbnik 

się dziwi, że.. i mówi, że mieszkańcy mają już drogi poprawione, już nie potrzebują na drogi.. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: nie powiedziałam tak. 

Radny Jerzy Węglewski: bo fundusz sołecki przeznaczają na inne cele. Skoro przez jeden rok, 

drugi, trzeci rok z kolei na drogach danej wsi, nie będę mówił których, ale wiele jest takich w 

gminie i w moim okręgu są, wydaje się tylko pieniądze z funduszu sołeckiego i nawet jak ja 

interpeluje od maja o równiarkę i do tej pory nie jest wykonane, o naprawę drogi za autostradą od 

dwóch lat chyba i są obiecanki tylko, a to nic nie jest zrobione, a mieszkańcy nie mają wyjazdu, 

proszę jechać Pani Patrycjo, Panie Wójcie i zobaczyć jaka jest droga za autostradą. Jak mieszkańcy 

wyjeżdżają i jak mogą wyjeżdżać codziennie do pracy i do szkoły jeżdżą. Proszę jechać zobaczyć. I 

będziemy dalej na ten temat dyskutować, skoro jest to wydawane tylko bieżące.. fundusz sołecki 

jest wydawany w całości i z tego jest tylko bieżące utrzymanie dróg z funduszu robione, to proszę 

się nie dziwić, że mieszkańcy powiedzą, zrobimy coś innego na wsi, a gmina i tak musi nam drogi 

w bieżącym utrzymaniu robić. Bo takie słowa słyszę na zebraniach sołeckich, słyszę od 

mieszkańców. A jeżeli my na bieżące utrzymanie dróg w poprzedniej kadencji wydawaliśmy 

fundusz sołecki plus 500-600tys. zł, a teraz wydajemy tylko te 500tys. zł z funduszu, no to te drogi 

nie są priorytetem. Owszem budujemy te drogi asfaltowe, na ile możemy to budujemy, ale 

rozmieszczenie tych inwestycji po terenie gminy jest bardzo dla mnie niezrozumiałe i 

niesprawiedliwe. Powiem właśnie dlaczego, to się wiąże właśnie z budżetem, zrobiłem zestawieni, 

przez ostatnich kilka, 4 lata 5 lat, w niektórych okręgach było wydane 784tys. zł, w innym 680tys. 

zł, w innym 500tys. zł na budowę dróg asfaltowych, jeszcze w kolejnym 755tys. zł, a w niektórych 

okręgach było 100tys. zł, 140tys. zł, 200tys. zł i co ciekawe, w tych okręgach gdzie, będę mówił,  

rejon Pana Lewandowskiego Pana Przewodniczącego, rejon Białotarsk, Gulewo 680tys. zł w tych 

latach, za tyle było zrobionych dróg asfaltowych, w tamtych wsiach u Pana Lewandowskiego. Na 

ten rok kolejne 200tys. zł planuje się, 100tys. zł na Józefków i 100tys. zł na Gulewo, może sołtysi z 

tych wsi obrażą, że ja jakoś tam protestuje. Ale jeżeli było już dane przez 5 lat 680tys. zł i teraz 

kolejne 200tys. zł planowane na 2017 rok , a przy okazji w innych okręgach gdzie było w innych 

okręgach 140tys. zł nie ma zaplanowane.. no przepraszam jest 155tys. zł tylko, ale to jest u Pana 

Kołodziejskiego. Lucień, Helenów tutaj w ogóle nie ma, ale może tych dróg kiedyś było zrobione 

już nie wnikam, ale też nie jest zaplanowane. W moim okręgu na wiele wniosków, próśb, również 

227tys. zł było wydane na drogi, z czego 30tys. zł to była dotacja od Pana Majchrzaka na jedną 

drogę w Osinach. Czyli poniżej 200tys. zł było faktycznie z budżetu gminy pieniędzy gminnych 

wydanych na drogi. Nie ma żadnej inwestycji zaplanowanej. Weźmy inny okręg, tutaj Radnego 

Pana Osmałka, tam jest kilka wiosek, w ostatnich kilku latach 784tys. zł na drogi asfaltowe było 

wydane, w tym roku kolejne 200tys. zł na Krzywie. Region Pani Radnej Staniszewskiej 755tys. zł i 

w tym roku kolejne 130tys. zł. To były takie drastyczne przypadki. Dlatego mówię, nie jest to 

uczciwe, nie jest to sprawiedliwe, mieszkańcy widzą to i mówią krótko, tam się robi, tam się robi, u 

nas się nic nie robi. Niestety tak jest. Ja byłem jeszcze w poprzedniej kadencji i w moim okręgu był 



Marianów Sierakowski, ja sam osobiście pisałem mieszkańcom 4 wnioski o drogę w Marianowie 

Sierakowskim. Przez kolejne lata po zebraniach sołeckich pisaliśmy te wnioski, Pan Sołtys składał,  

do dzisiaj nawet kawałeczka tam nie jest zrobione. Nie jest to już w tej chwili, w tej kadencji mój 

okręg, ale mieszkańcy z racji tego, że mam dobre układy z nimi, znają mnie i zwracają się, nasz 

Radny w ogóle o nas nie dba, w ogóle o nas nie pamięta, proszę zwrócić się na sesji. Czy można ten 

kawałek drogi zrobić? Tam jest też niepełnosprawne dziecko, tak samo jak na Jastrzębi, Pan Wójt 

zna sytuację. Proszę, składałem wnioski w tamtym roku, w tym roku składałem wnioski oczywiście 

Państwo Radni przegłosowali, że nie, że się nie należy, że jednak trzeba tam, gdzie już było prawie 

1mln zł wydane, trzeba kolejne 200tys. zł, żeby było zadowolenie. A powiem Państwu dlaczego tak 

jest, tutaj.. no powiem to, miałem troszeczkę inaczej, ale powiem, w Radzie w Gminie rządzi Klub 

Radnych, Klub Radnych zarządzanych przez Pana Lewandowskiego i Pana Marka Balcerzaka i 

grupę ich Radnych z PSL-u i kilku innych i oni o wszystkim decydują. I oni o wszystkim decydują 

pozostałe 4-5 Radnych nic nie ma do powiedzenia. Nawet komisje dotyczące budżetu tak były 

zaplanowane, że co 30min. była komisja, poszczególna komisja odnośnie planowania budżetu. A 

powiem Państwu dlaczego tak było, było tak dlatego bo najważniejsze dla każdego Radnego jest, to 

są inwestycje drogowe. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: chciałem .. 

Radny Jerzy Węglewski: przeproszę, mogę skończyć?  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: bardzo proszę tylko  

rozmawiamy o WPF. 

Radny Jerzy Węglewski: nie rozmawialiśmy o budżecie, Pani Skarbnik przedstawiała, prawda? 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ale bardzo proszę o 

jeszcze bardziej merytoryczne uwagi. 

Rany Jerzy Węglewski: wszystko jest związane z budżetem Panie Przewodniczący. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: no ja wysłuchuje 

oczywiście.  

Radny Jerzy Węglewski: to proszę mi nie przerywać. Ten Klub Radnych tak zarządza właśnie, że 

4mln zł na termomodernizację szkół, a co tam, przy czym mów, że priorytetem jest budowa 

budynku Urzędu Gminy. Niestety jest gdzieś indziej to w tej chwili. To co mówią mieszkańcy, nie 

wie, jaka jest prawda, nie chcę jeszcze dzisiaj tego pytana zadawać, w przyszłości je zadam, bo 

może są to plotki, o plotkach nie będę mówił. Jeżeli mógłby Pan Woj. I Pan Przewodniczący dzisiaj 

się odnieść do tej sprawy, czy tak rzeczywiście jest, to bardzo proszę. 

Wójt: projekt budżetu jest mojego autorstwa razem z Panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja tylko słowo dodam, bo chciałam powiedzieć na temat funduszu 

sołeckiego i środków zaplanowanych na drogi publiczne gminne. Nie tylko środki zaplanowane na 

fundusz sołecki mają odzwierciedlenie w budżecie. Ponad 230tys. zł. na bieżące utrzymanie dróg, 

to są środki poza funduszem sołeckim. Także nieprawdę Pan mówi, mówiąc, że tylko środki z 

funduszu sołeckiego są.. 

Radny Jerzy Węglewski: powiedziałem, że w zdecydowanej większości. 

Skarbik Gminy Patrycja Rosa: że tylko są w budżecie, także ponad 230tys. zł stanowią wydatki 

związane z bieżącym utrzymaniem dróg. Poza funduszem sołeckim, a o oszczędnościach na 

bieżącym utrzymaniu dróg, decydujemy razem., bo zmieniamy kierunek na budowanie dróg 

asfaltowych, także te decyzje zapadały wspólnie na komisjach w ustaleniu z Radą. 

Radny Jerzy Węglewski: mieszkańcy wszystko ocenią, bo oni dobrze wiedzą. 

Radny Marek Balcerzak: Szanowni Państwo, nie sposób się nie odnieść, tym bardziej, że niemalże 

na każdej komisji, na każdej sesji pada moje nazwisko, nie wiem dlaczego, z ust Radnego, ja 

powiem krótko, nie chcę długo się wywodzić. Dobrze, że Pan Radny dzisiaj wymienił te sumy, 

tylko te sumy dróg nie wzięły się z tych kadencji, nie wzięły się z tych dwóch lat. Te sumy wzięły 

się jeszcze z poprzedniej kadencji, gdzie ja nie miałem nic do powiedzenia, jeżeli chodzi o ustalanie 

budżetu, a właśnie Pan Radny Węglewski wtedy miał taka moc, miał taka siłę, że mnie odwołał z 

Przewodniczącego Rady i zarządzał, że tak powiem. To jest jedna rzecz. Druga rzecz, cieszę się 

również, że dzisiaj nie padło w inwestycjach Zaborów Stary, bo takich inwestycji u mnie nie było. 



Niemalże prawie na każdej komisji słyszałem, że w Zaborowie Starym zrobiło się najwięcej tych 

dróg. Także nie chciałbym już tego komentować i nie chciałbym wracać, chcę powiedzieć, że my 

dzisiaj przyjmujemy budżet na rok 2017, natomiast tutaj w tej dyskusji zaczęliśmy rozliczać 

budżety poprzedniego roku, następnego i jeszcze z poprzedniego. Ja myślę, że na to będzie czas, bo 

będziemy omawiali wykonanie budżetu za rok 2016, natomiast nie chciałbym już tutaj długo i 

powtarzać, to co powiedziała Pani Skarbnik i Pan Wójt, moim zdaniem jest to bardzo dobry budżet, 

zrównoważony, nie pomijamy żadnych dziedzin inwestowania. Tych liczb nie będę już przytaczał, 

ale powiem tylko, że jeżeli chodzi o Sokołów, to w roku przyszłym planujemy wydanie 1mln zł, 

czyli ogromną sumę na wykonanie kanalizacji. Ja wierzę, że ta kanalizacja będzie zrobiona i cały 

czas dopinguję, żeby ona była zrobiona. I w latach poprzednich również i w tym roku na kanalizację 

zostało to wydawane. Jeżeli jeszcze są tutaj Państwo Sołtysi, to powiem, że takie równe dzielenie.., 

my tez nie jesteśmy za tym, żeby dzielić równo, ja powiem tylko taką rzecz, bo też o tym na 

komisjach mówiliśmy. Nie wszystkie okręgi są sobie równe, jeżeli powiem w ten sposób, że okręg 

nr 15 na 1100 mieszkańców, to najmniejszym okręgiem jest okręg właśnie Pana Węglewskiego, 

gdzie jest nawet nie 600 mieszkańców i są trzy wioski tylko. Trudno porównywać ten okręg z 

okręgiem chociażby moim, gdzie ja mam wiosek 7. Także musimy wszystko brać, jako Radni pod 

uwagę. I jeszcze raz podkreślę dla mnie ten budżet i ta propozycja przez Pana Wójta i przez Panią 

Skarbnik tutaj wypracowana jest bardzo dobrym budżetem. 14% inwestycji w wydatkach budżetu, 

gdzie to co Pani Skarbnik powiedziała, ten budżet jest wyższy tylko dlatego w tym roku, że mamy 

chociażby 500+, ten program, gdyby tego programu nie było, to okazałoby się, że inwestycje 

stanowią 20%, takiej sytuacji jeszcze w naszej gminie nie pamiętam, żeby tak dużą kwotę udało się 

wypracować na inwestycje. Nie chciałbym się też tutaj ustosunkowywać do zadań, które są 

dofinansowywane, ja też nie wyobrażam sobie, jeżeli to dofinansowanie.., nie rozumie dzisiaj 

wypowiedzi Pana Radnego, bo my omawiamy na komisjach szczegółowo, nigdy nie jest tak, że 

wszystkie są kwalifikowalne wydatki, zawsze znajdą się wydatki, których nie da się włożyć do 

projektu i dostać refundacje. I jeżeli mówi się do 80%, to my zawsze mamy ta świadomość, że to 

będzie 70%, 73%, nieraz nawet 65%, co i tak daje ogromny zwrot środków, bo nie urywajmy, jeżeli 

my robimy zadania wodociągowe i 100% własnych środków wkładamy, jeżeli robimy kanalizację, 

nawet jeżeli to jest z pożyczki z Funduszu Ochrony Środowiska, gdzie zwrot jest do 30% i też się z 

tego cieszymy. Także nie rozumie dlaczego mielibyśmy się nie cieszyć, czy martwić, że dostajemy 

nie 80%, tylko 73%. 

Radny Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo odniosę się do tych słów Pana Marka Balcerzaka, bo 

mówił, że w poprzedniej kadencji tak niesprawiedliwie, żeśmy dzielili, jeżeli w ogóle żeśmy 

dzielili, bo wtedy były propozycje Pana Wójta rzeczywiście i Rada to przyjmowała i Radni, którzy 

byli w tamtej kadencji zarówno z koalicji obecnej, jaki i opozycji, że tak powiem już politycznie, te 

inwestycje drogowe były robione uczciwie i sprawiedliwie, a liczby i kwoty mówią same za siebie. 

Pan Balcerzak powiedział, że wtedy nic nie było zrobione w jego okręgu. W jego okręgu w 2014 

roku, czyli w tamtej kadencji była właśnie w Zaborowie Nowym droga zrobiona za 103.600zł, zaś 

w moim okręgu w tamtej kadencji, był tylko jeden malutki odcinek w Sokołowie do oczyszczalni 

ścieków za kwotę 89tys. zł. I nic więcej w tamtej kadencji nie było zrobione. Nie chcę mówić, że w 

innych okręgach, co niby Ci Radni byli w opozycji, Pan Piotrowski również miał zrobioną drogę za 

111.600zł w Hucie Nowej, później Pan Wasiński w Ruszkowie za 186.500zł to jest tylko 2014 rok 

tamta kadencja, Pani Staniszewska Antoninów 223tys. zł, śmie twierdzić, że wtedy więcej 

wydaliśmy na drogi w tzw. opozycji, dla Radnych z tamtej opozycji, niż dla nas w koalicji. Takie są 

fakty niestety. A w tych latach przez tę kadencję przez dwa lata, Pan Radny Balcerzak już miał 

zrobione drogi za 311.900zł, przez te dwa lata 2015-2016 rok i na ten rok 2017 sobie znowu 

zaplanował 200tys. zł, tutaj o Panu Lewandowskim nie będę wspominał, bo tutaj te kwoty są już 

zupełnie… Pani Staniszewska 432tys. zł przez 2015-2016 rok, teraz kolejne 130tys. zł, na drogi 

Gorzewo i Antoninów tylko na te dwie wsie, tam co roku po kawałeczku się robi. A inne wsie po 

prostu nie mają. Tak jak mówiłem, Marianów Sierakowski 4 lata z kolei były składane wnioski nie 

było, Jastrzębia, Osiny 86tys. zł tak niestety jest. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, nie 



udzielam głosu, bo ja już tutaj chciałem dokończyć.., bo każdy z nas miałby tutaj zupełnie inne 

zdanie. Proszę Państwa Radnych, żeby już nie odnosić się jak gdyby do oceny poprzednich 

budżetów, bo nie skończymy tej sesji. Ja już tak przez grzeczność nie chciałem zabierać tutaj Panu 

Węglewskiemu głosu, bo był jakoś na to przygotowany. Ale nie jest to tematem dzisiejszych obrad. 

Panie Węglewski taka jest prawda. Do tego przejdziemy w kwietniu, jak będziemy mieli ocenę 

wykonania, czy Państwo się ze mną zgadzacie, no taka jest po prostu kolej rzeczy. Jeżeli ma Pan 

konkretne wnioski do WPF lub jej ocenę, to chcemy jej wysłuchać, ale już prawdopodobnie jak 

gdyby temat oceny Radnych tych czy innych nie jest przedmiotem dzisiejszych obrad. Przyjdzie na 

to czas. W kwestii podsumowania bardzo proszę. 

Radny Jerzy Węglewski: w kwestii uściślenia, bo Pan mówi, że wracam do budżetu z poprzednich 

lat, że nie powinienem, dlaczego, jeżeli my planujemy budżet 2017 roku, a ja, to powiedziałem na 

początku, uważam, że podział tych środków szczególnie na drogi asfaltowe, na budowę dróg jest 

bardzo niesprawiedliwy dla mieszkańców niektórych wsi i to udowodniłem, na podstawie właśnie 

przyjmując tamte budżety i tamte inwestycje. Proszę nie zwracać mi uwagi, że nie na temat mówię, 

czy co?  Są to fakty, które są ważne dla mieszkańców, dla Sołtysów i dla nas wszystkich Radnych, 

żebyście Państwo mieli świadomość, jak to wygląda, bo podejrzewam, ze nawet wielu Radnych nie 

wie, jak to jest, bo nie sięga do tych budżetów, tylko cieszy się, że w tej chwili sobie żeście Państwo 

zaplanowali 1.900tys. zł podzieliliście na Klub Radnych po 200tys. zł, daliście po 100tys. zł dwóm 

Radnym, z tzw. opozycji, czy trzem i mówicie, że wszyscy równo mają, sprawiedliwie, niestety, nie, 

nie jest to sprawiedliwie dla mieszkańców, bo są okręgi, gdzie są prawie po 1mln zł wydane 

pieniądze przez ostatnie dwa, trzy lata, a inne okręgi 100tys. zł i nie ma więcej i nie można uzyskać.  

Radna Ewa Michalska: jeśli ja bym mogła jeszcze wspomnieć tutaj jedno słowo, jednym zdaniem 

powiedzieć, że na terenie gminy nie są tylko drogi, my proszę Państwa mamy 8 szkół, mamy 

również oczyszczalnie ścieków i do tych oczyszczalni ciągle też jakieś naprawy i remonty i to są 

naprawdę duże pieniądze. Ja na terenie swoim nie mam oczyszczalni ścieków, mam szkołę i mam 

drogi. 

Radny Piotr Piotrowski: Pan Węglewski tutaj nie ma racji i mówi nieprawdę, ponieważ w tamtej 

kadencji za pieniądze gminne w Hucie Nowej nie zrobiłem ani jednego metra drogi. 

Radna Marzena Staniszewska: ja tutaj do Pana Jurka Węglewskiego, oczywiście przytoczył moje 

imię i nazwisko, więc odpowiedzieć też muszę, powiem tak, najważniejsze sprawy, oczyszczalnia 

Panie Węglewski też w Pana terenie, to są ważne inwestycje i bardzo duże pieniądze, 2mln zł. W 

moim terenie, tak jak tutaj Pan Radny Balcerzak przytoczył, że są okręgi, które liczą ponad tyle 

osób i właśnie m.in. taki okręg jest największym właśnie mój. Skomplikowany co prawda i żadnych 

szkół nie mam na terenie, tylko inwestycje drogowe. Także nie ma co zarzucać, że u Radnego tego, 

czy tamtego było, po prostu każdy kwestionuje po swoim okręgu. 

Radny Jerzy Węglewski: muszę się odnieść niestety do tych słów kilku Radnych, bo tak, oczywiście 

oczyszczalnia ścieków, zgodzę się, wybudowana, jednak jeżeli jest wybudowana oczyszczalnia, w 

poprzednich wielu latach były wybudowane oczyszczalnie w innych miejscowościach, były 

budowane sieci kanalizacyjne, w tamtych latach również w naszych wsiach, w tych wsiach, o 

których ja mówię i w innych nie było nawet kawałeczka drogi, nawet nie było na równiarkę, było 

przyczepa, albo dwie leszu, Państwo Sołtysi, którzy wtedy byli Sołtysami, to wiedzą o tym. Wtedy 

były inwestycje robione, a tam dróg nie było robionych, wiec teraz się mówi, a masz oczyszczalnie 

to dróg nie będziesz miał w ogóle, bo inni mają. W Białotarsku jest oczyszczalnia, w tym roku 

wydane 1.500tys. zł na szkołę, prawie 800tys. zł wydane na drogi przez ostatnie trzy lata i na ten 

rok znowu 200tys. zł. Także Państwo Sołtysi widzicie, że takie mówienie, a masz kanalizację, to nie 

będziesz miał dróg, to jest tylko taka niska wymówka, śmieszna dla dzieci z piaskownicy. Niestety 

taka jest prawda Państwo Radni. Tak nie można zarządzać gminą. Tak samo, jak ta budowa 

budynku Urzędu Gminy był to priorytet, ja rozumiałem, że to ruszy, mieszkańcy pytają, kiedy 

zaczynacie, czy gdzie jest informacja. Ja mówię, nie wiem, no jest projekt, ale kiedy budowa, nie 

wiem. Pan Wójt, dzisiaj zapytałem, odpowiedział, że trzy miesiące już robimy specyfikacje, nie ma 

specyfikacji nawet na przetarg, no śmieszne to jest. Jeżeli to jest priorytet, to kiedy my to zrobimy. 

Wójt: Szanowni Państwo, my oglądamy każdą złotówkę, bardzo skrupulatnie, którą wydajemy, w 



ramach budżetu, są to finanse publiczne i naprawdę staramy się wszystkiego dopilnować.  

Priorytetów jest bardzo dużo. Od samego początku mojej 6-letniej pracy tutaj w Urzędzie Gminy, 

drogi były od samego początku priorytetem i chyba te kwoty, które przeznaczamy corocznie, na 

budowę dróg potwierdzają to w pełni, że ten priorytet jest bardzo ważny. Ale jest też priorytetów 

wiele innych, czyli kanalizacje i wodociągowanie tak samo budowa tej siedziby. Więc staramy się 

to wszystko zrównoważyć. 

 

- głosowanie uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin po zmianach. 

Uchwała nr 154/XXVII/2016 została przyjęta 13 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 5-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

Budżetowej Gminy Gostynin na rok 2017.  

(Radny Jerzy Węglewski opuścił salę posiedzenia). 

 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej ze zmianami wraz z uzasadnieniem, 

Wójt wniósł autopoprawkę o treści: 

„Wprowadzam następujące zmiany w Projekcie Uchwały Budżetowej na 2017 rok : 

1. Dokonuje się zmniejszenia planu wydatków majątkowych w Dz. 600 rozdz. 60016 o kwotę: 

20.000,00zł tj. z kwoty: 1.900.000,00zł do kwoty: 1.880.000,00zł. 

2. Dokonuje się zwiększenia planu wydatków majątkowych w Dz. 754 rozdz. 75404 o kwotę: 

20.000,00zł tj. z kwoty: 10.000,00zł do kwoty: 30.000,00zł. 

Powyższe zmiany wprowadza się w treści załącznika Nr 2 w Dziale: 

1) 600 rozdz. 60016 kol. 4 – kwotę: 2.470.000,00zł zastępuje kwotą: 2.450.000,00zł, kol. 14,15 – 

kwotę: 1.900.000,00zł zastępuje kwotą: 1.880.000,00zł oraz wprowadza się następujące zmiany               

w treści załącznika Nr 10 w Dziale 600 rozdz. 60016: 

- (lp.8) „Przebudowa drogi gminnej w m. Krzywie” – kwotę: 200.000,00zł zastępuje kwotą: 

180.000,00zł. 

Wydatki na zadania inwestycyjne na 2017 rok nieobjęte wykazem przedsięwzięć do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej - Załącznik Nr 10 (kol. 6 i 7) ulegają zmniejszeniu o kwotę: 20.000,00zł tj. 

łącznie z kwoty: 4.111.000,00zł (kol 6 i 7) do kwoty: 4.091.000,00zł (kol.7) łącznie z kwoty: 

1.911.000,00zł do kwoty: 1.891.000,00zł. 

2) 754 rozdz. 75404 kol. 4 – kwotę: 10.000,00zł zastępuje kwotą: 30.000,00zł, kol.14,15 – kwotę: 

10.000,00zł zastępuje kwotą: 30.000,00zł. 

Wprowadzone zmiany pozostawiają wydatki majątkowe w niezmienionej wysokości: tj. kwocie 

6.528.861,00zł.– Załącznik Nr 2” 

 

- przedstawienie opinii stałych komisji Rady, 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski poprosił o odczytanie 

Przewodniczących poszczególnych komisji wypracowanych wniosków i opinii dotyczących 

projektu budżetu Gminy Gostynin na 2017 r. 

1. Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Spraw 

Mieszkaniowych Ewa Michalska odczytała opinię pozytywną w sprawie projektu budżetu Gminy 

Gostynin na 2017 rok, która stanowi załącznik do protokołu. 

2. Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Zygmunt Kieplin odczytał opinię pozytywną w 

sprawie projektu budżetu Gminy Gostynin na 2017 rok, która stanowi załącznik do protokołu. 

3. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Osmałek odczytał opinię pozytywną w sprawie 

projektu budżetu Gminy Gostynin na 2017 rok, która stanowi załącznik do protokołu. 

4. Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony 



Przeciwpożarowej Stanisław Wasiński odczytał opinię pozytywną w sprawie projektu budżetu 

Gminy Gostynin na 2017 rok, która stanowi załącznik do protokołu.  

5. Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

Piotr Piotrowski odczytał opinię pozytywną w sprawie projektu budżetu Gminy Gostynin na 2017 

rok, która stanowi załącznik do protokołu. 

 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał uchwałę Nr 

Pł.342.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 6 grudnia 

2016 roku w sprawie: opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Gostynin projekcie uchwały 

budżetowej i deficycie na 2017 rok.  

Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi załącznik do protokołu. 

 

- przedstawienie opinii Wójta w sprawie opinii komisji Rady, 

Wójt: przedstawiona autopoprawka za równo uchwały WPF, jak i uchwały budżetowej uwzględnia 

opinie komisji stałych Rady. 

 

- dyskusja nad proponowanymi poprawkami i ich przegłosowanie, 

Radny Szymon Szczypawka: Szanowni Państwo, ja już nie będę mówił o inwestycjach, bo o tym 

mówiliśmy na komisach, ogólnie chciałbym słowo powiedzieć na temat budżetu, widzę w nim 

wiele pozytywów, po pierwsze wskaźnik inwestycji 14%, tego nie sposób nie zauważyć, 

rzeczywiście jeżeli spojrzymy na budżety gminy z lat wcześniejszych, no to myślę, e wiele 

samorządów może nam tego wskaźnika pozazdrościć i o jest na plus oczywiście. Wskaźnik 

zadłużenia spada i to też jest duży plus. Myślę, że zostały też uregulowane takie ważne kwestie, te 

które może kiedyś tam trochę kulały jeśli chodzi o gminę, np. sprawa zespołów tanecznych, sprawy 

klubów sportowych, pewnie tutaj te kluby niedosyt tych środków odczuwają i pewnie będą 

wnioskowały o zwiększenie tych środków, natomiast rzeczywiście to zostało uregulowane i to jest 

jak najbardziej na plus i tutaj widzę dobry kierunek. I tak jak mówię, te 14% no to nie sposób tego 

nie zauważyć. W 2010, czy 2011 roku, jak mówiliśmy o budżecie, to tylko o tym mogliśmy 

pomarzyć. Także jak najbardziej jestem za. 

(Radna Ewa Michalska i Radny Piotr Piotrowski opuścili salę posiedzenia). 

 

- głosowanie uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

Budżetowej Gminy Gostynin na 2017 rok. 

Uchwała nr 155/XXVII/2016 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

Wójt chciałem bardzo serdecznie podziękować Państwu, oczywiście z pełna determinacją będziemy 

ten budżet wykonywać. 

 

Do punktu 6-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2016 rok. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja powiem tylko krótko, uchwała dotyczy korekty decyzji 

Wojewody Mazowieckiego dotyczące głownie pomocy społecznej. I to ma właśnie 

odzwierciedlenie za równo po stronie dochodowej, jak i wydatkowej. Także wszelkie decyzje 

związane z decyzjami podjętymi przez Wojewodę Mazowieckiego mają odzwierciedlenie w 

budżecie, dotyczą zazwyczaj zwiększenia, bądź zmniejszenia środków związanych z wypłata 

świadczeń społecznych. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 156/XXVII/2016 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

(Radna Ewa Michalska wróciła na salę posiedzenia)  

 



Do punktu 6a-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: wyboru sołtysa wsi Stefanów oraz wyznaczenia terminu i przewodniczącego zebrania. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 157/XXVII/2016 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 7-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

Radna Ewa Michalska: nie było to wnioskiem, ale było to zapytaniem Pana Wójta na Komisji 

Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych, był wniosek Pana Wójta o 

przydział lokalu socjalnego w Lucieniu dla Pana Nawrockiego i Komisja zaopiniowała to 

pozytywnie. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 8-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Z-ca Wójta generalnie tutaj część pytań Państwa Radnych dotyczyła remontu dróg, mamy tutaj 

przyjemność gościć Pana Prezesa, więc pewnie szczegółowo przedstawi ten harmonogram remontu. 

Sprawa dotyczyła Pan Radny Kołodziejski droga w Sierakówku, Pani Radna Michalska Baby 

Dolne, Pan Radny Szczypawka droga na  Jaworku przy figurce. Także tutaj bym prosił Pana Prezesa 

o odpowiedź natomiast co do pozostałych pytań w sprawie tej Pani odnośnie wodociągu, więc 

myślę, że tutaj z Panem Wójtem przyjrzymy się, co prawda to znowu jest długi odcinek, to jest 

około 600m, to są dwie nieruchomości, z czego chyba ta pierwsza nie jest zamieszkała nawet, z 

tego co wiem. 

Pan Radny Piotrowski pytał o dokumentację chodzi o ten zjazd? Dokumentacja jest złożona, 

czekamy... 

Sołtys sołectwa Marianka – Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: teraz tam był śmiertelny wypadek.  Bo 

jak się zjeżdża to są dziury i woda stoi i być może i przez to ten wypadek był teraz. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: w ubiegłym tygodniu została złożona dokumentacja, czekamy na 

uprawomocnienie się decyzji i wystąpimy z wnioskiem do Wojewody o wydanie pozwolenia na 

budowę. 

Pani Radna Staniszewska odbiór był 9 grudnia 2016r., znaki będą zamontowane odnośnie rodzaju 

zmiany nawierzchni. 

Pan Węglewski prosił o pisemną odpowiedź.  

Radna Marzena Staniszewska: proszę Pana ja jeszcze zgłaszałam o równaniu. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: tak, tak, ale to tak jak mówię, odpowie Pan Prezes, być może 

pominąłem. 

Pan Radny Szymon Szczypawka pytał jeszcze o stan wody pitnej w Bielawach, więc też myślę, że 

tutaj Pan Prezes będzie najbardziej kompetentnym by udzielić informacji, jak wygląda sytuacja. 

Czy kogoś pominąłem? 



Radna Marzena Staniszewska: Panie Wójcie, jeszcze przepraszam, czy wgląd do odbioru tej drogi, 

można tak? 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: tak. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: na temat, czy dobrze usłyszałem, harmonogramu wykonania, równania 

robót? Szanowni Państwo nie spodziewajcie się, że ja wam podam harmonogram w tej chwili, że 

będę tego, czy tego dnia wykonywał gdzieś roboty z wielu przyczyn. Pierwsza przedłużyły się 

fundusze sołeckie w kilku wsiach i to nie z winy Zakładu, a z winy Sołtysów odpowiedzialnych za 

te regiony. Jeszcze nie zrobiliśmy funduszu sołeckiego w Babach Górnych, przepychanka była kilka 

miesięcy, miał być nierobiony, robiony, nierobiony. Jeździliśmy, Sołtys rezygnował z nas, jeszcze 

nie miał decyzji, później wystąpił o decyzję, a ta decyzja była negatywna. W tej chwili robimy 

fundusz w trochę innym wymiarze, bo nie z samochodów, część z samochodów wywrotek, część 

robimy ręcznie z przyczepy ciągnikowej, a to wydłuża czas. Tak samo było z funduszem w 

Helenowie, z funduszem w Miałkówku, a poza tym proszę przyznać, że ostatnie miesiące niezbyt 

sprzyjały ciągłości prowadzenia robót. Pojawiły się deszcze już w październiku, w listopadzie 

pojawiły się mrozy, przerywaliśmy te roboty. Co mogę na dzisiaj powiedzieć, w trakcie jesteśmy 

robienia funduszu, dzisiaj, żeśmy zrobili drogę.. tam była nieprzejezdna. Postaram się zrobić 

fundusz, co mamy Baby Dolne i to Pani Michalska zgłaszała na poprzedniej sesji, mam to na 

uwadze. Pani Dan też jest pilna sprawa, no i pojawiły się teraz sprawy jakiegoś jeszcze funduszu na 

Gorzewie, Pan Kałek naciska, ale niestety trzeba poczekać, bo ja nie mogę sobie pozwolić na to.. 

Radna Marzena Staniszewska: Prezesie, to dobrze, ze ja akurat to od Pana słyszę. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: ja nie mogę sobie pozwolić na to, że czekam na zlecenie od Państwa, 

ja muszę z wyprzedzeniem organizować roboty dla ludzi. W tej chwili mam kilkanaście dni 

wyjętych zbieraniem śmieci, jest to 5-7 ludzi, którzy są zaangażowani, ja naprawdę jestem 

zainteresowany wykonywaniem tych robót, bo ja z nich żyję. Jeżeli ja nie będę ich wykonywał.., ale 

musicie się wstrzymać, nawet ostatnio, ze dwa tygodnie temu, żeśmy też przerwę mieli, bo deszcze 

się pojawiły przez dwa dni. To nie jest dużo te 3-4 punkty, które wskazujecie, to one są do 

wykonania. U Pana Wasińskiego ostatnio Pan Paszotta dzwonił, ale pojechaliśmy i przerwaliśmy 

roboty i Pan Paszotta mówi, ja dzisiaj nie chcę, jutro nie chcę, zadzwonię kiedy chcę, bo nie był 

warunków sprzyjających do tego, żeby to robić. 

Radny Stanisław Wasiński: no tak, bo to nie a sensu. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: no nie ma sensu. I w ostatnich miesiącach pojawia się ich dosyć dużo.  

Rana Marzena Staniszewska: ja jeszcze zadam Panu jedno pytanie,  czy jest jakieś kruszywo, czy 

ewentualnie pospółka jeszcze? 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: nie ma. Jeżeli pojawiają się problemy, jakieś potrzeby, to ewentualnie 

rozmawiam z gminą i w tej chwili ja zamówię tam część kruszywa. Generalnie kruszywo, które 

było w ramach funduszu sołeckiego skończyło się. Także mówię, nie powiem, jutro, czy pojutrze, 

bo to co z Panią Michalska, myślałem, że po tej sesji to zrobię, ale tak wyszło, że nie zrobiłem, ale 

pamiętam.  

Radny Marek Kołodziejski: Panie Prezesie, o Sierakówku Pan pamięta, bo ludzie, chcą mi głowę 

urwać.  

Prezes ZK Paweł Czarnecki: o remizie? 

Radny Marek Kołodziejski: nie, nie, o Sierakówku o drodze. Tam, gdzie ma być ten asfalt tam 

kładziony, a teraz są tam doły takie, że mówią, że nie mogą przejechać. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: nie mam tego zapisane. Tego nie pamiętam. 

Radny Marek Kołodziejski: to nie dobrze, bo na tamtej sesji już mówiłem o tym. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: ja mówię, ja też jestem zainteresowany, ale nie rozdwoję się, a znowu 

na okres miesiąca nie będę kogoś zatrudniał, no jakoś to trzeba rozplanować, a szczególnie, ze 

warunki pogodowe są takie niesprzyjające. Postaram się to zrobić w miarę szybko, ale.., to jest kilka 

dni do zrobienia. Ale w tej chwili i tak latam dzisiaj jest w terenie, jutro znowu, jest 

zapotrzebowanie na Gorzewo, bo Pan Kałek siedzi na telefonie i dzwoni. To się już pojawiła ze 3 

tygodnie temu o te 3tys. zł, które były gdzieś tam zostawione. Postaram się zrobić to w miarę 

szybko. 



Radny Szymon szczypawka: panie Prezesie, jeszcze Bielawy, woda, co z ta wodą? 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: z wodą pojawił się problem. Robimy pewne prace na wskazanie 

sanepidu, pod kontrolą sanepidu, jest to kontrolowane badaniami. Nie obawiajcie się, że ktoś się 

zatruje. Musimy przepłukać w związku z tymi przejściami.. 

Radny Szymon Szczypawka: Panie Prezesie, ale to już chyba drugi miesiąc trwa.  

Prezes ZK Paweł Czarnecki: płuczemy całe sieci. 

Radny Szymon Szczypawka: Ale czy to jest jedyna możliwość, przecież to jest taki smród chloru, 

że coś okropnego. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: często robimy chlorowanie i to też jest uzgodnione z sanepidem, w 

okresie nocnym, żeby ta woda dostała się do sieci. Rozumiem, że na początku dnia, na niektórych 

odcinkach jest większe stężenie tego chloru, ale jest dopuszczalne. Robimy, sanepid robi badania i 

nie ma zagrożenia. 

Radny Szymon szczypawka: ja wszystko rozumie, tylko stężenie chloru jest takie, że jak matka ma 

małego dzieciaka i wypierze pieluchy, to śmierdzą chlorem. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: odzwyczaili się już wszyscy od chloru. Jest wszystko pod kontrolą, ja 

myślę, że to już jest końcówka. 

Radny Szymon Szczypawka: no tak, ale wie Pan, ta informacja, która ostatnio w tamtym tygodniu 

była puszczona, to ona jest taka, że tej wody się nie da pić w stanie surowym.  

Prezes ZK Paweł Czarnecki: są odcinki, szczególnie te bliższe, że one są o większej zawartości 

chloru. Musi to zejść z sieci. Sami zrzucamy na hydrantach, ale nie zawsze to się uda. 

Radny Szymon Szczypawka: na tą chwilę to wygląda fatalne.  

Prezes ZK Paweł Czarnecki: jest to wszystko pod kontrola i dopuszczalne granice są nie 

przekroczone. 

Wójt: ja chciałem się odnieść do stanu tych dróg, bo rzeczywiście po poprzedniej niedzieli, gdy cały 

dzień był obfity opad deszczu, te drogi w wielu miejscach się rzeczywiście posypały. W 

poniedziałek oczywiście zaraz też miałem telefon z Gorzewa, to co tutaj Pani Radna Staniszewska 

przytacza, że ta droga jest w ogóle nieprzejezdna, Jak Pan się chce tam wybrać, to niech Pan 

weźmie terenowy samochód. My nie mamy terenowego samochodu, więc pojadę Scodą i 

pojechałem osobiście, ja całą tą drogę przejechałem bez większego szwanku. Także czasami to są 

też.., ja wiem, że tam było w trzech czy czterech miejscach, bo tam się woda zatrzymała, ponieważ 

na brzegach burty są wyższe od drogi. Ta woda stała i rzeczywiście się posypała, ale nie było z 

kolei tak, że to się już nie da w ogóle wyjechać. 

(Radny Piotr Piotrowski wrócił na salę posiedzenia). 

 

Do punktu 9-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół z obrad XXVI Sesji Rady Gminy został przyjęty 13 głosami za.   

 

Do punktu 10-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Sołtys sołectwa Marianka – Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: Szanowni Państwo, mam takie pytanie, 

w 2015 roku zakończyliśmy swoją drogę z funduszu sołeckiego, jest ona utwardzona. Złożyliśmy 

zaraz pismo, żeby modernizację drogi zrobić. Nie przeszło to nie było. Dałem pół pieniążków na ten 

projekt, na ten odcinek, żeby połączyć z drogą wojewódzką. Widzę, że jest zakończony ten projekt.  

Chciałbym, żeby to było połączone, żeby było przykryte tym asfaltem, bo naprawdę tam jest 

tragedia, jak się wyjeżdża. To są kamuszczki, pod koła się dostają, przyhamować nie można, więc 

wyjeżdża się na drogę. Widzę, że na 2017 rok nie jest ujęte w żadnym budżecie też na budowę 

drogi. I też fundusz przeznaczyłem na projekt, nie jest to wielka suma, ale coś jest zawsze. 

Radna Ewa Michalska: chciałam jeszcze przypomnieć, bo ja już mówiłam o tym, w m. Wrząca 

mam drogę, która się kończy i bardzo bym prosiła, na samym początku o umiejscowienie znaku 

ślepej ulicy, dlatego, że w jakiś sposób nawigacja znowu prowadzi tam i to.., ten odcinek ostatnio 

robiony. No i ta tablica, która jest o ograniczeniu, no to bym prosiła, żeby ona była na początku, a 



nie gdzieś w środku drogi, bo w środku drogi, to nie widać po prostu. Musi być przeniesiony ten 

znak, bo przy ostatniej budowie, tej modernizacji, ten znak był postawiony przy tym ostatnim 

odcinku, a powinien być na samym początku. I również tutaj chciałam się odnieść, bo bardzo mi 

jest przykro, że jeśli się nie jest na obradach sesji, z różnych przyczyn, zdrowotnych szczególnie, bo 

każdy z nas powinien się zwolnić w jakiś sposób u Pana Przewodniczącego, no, ale też proszę 

Państwa, tutaj Pan Węglewski powiedział, że my pracujemy, gdzie były przyjmowane sprawy 

budżetowe popołudniami. Niestety, każdy z nas pracuje, ktoś jest emerytem, ale większość z nas 

pracuje i my czas swój wolny po południu cały tutaj jesteśmy, więc te komisje są po prostu w taki 

sposób rozłożone do późna. Także to nie jest, tak że na jednej komisji pracujemy 20 minut i 

przerywamy, po prostu pracujemy, bo wszyscy też pracujemy. Jeżeli jest sesja, to każdy z nas, ja 

biorę np. urlop na sesję, jeżeli to jest od samego rana sesja. Także trochę jest mi przykro, również, 

że Pan Węglewski w taki sposób ostentacyjny wyszedł po prostu z sali, zignorował również te 

osoby, które pracują, te które przyszły na sesję. 

Radny Piotr Piotrowski: ja może tylko krótko odniosę się do wypowiedzi Pana Sołtysa, chciałem 

powiedzieć, że na rozbudowę sieci wodociągowej w m. Górki Pierwsze jest przeznaczone 200tys. 

zł.  

Sołtys sołectwa Marianka – Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: ale to nie chodzi o wodociąg, tylko o 

drogę. 

Radny Piotr Piotrowski: ale wie, Pan, nie może być 200tys. zł na wodociąg i jeszcze na drogę. Więc 

albo wodociąg albo droga. Pan Wice Wójt mówił, tu, że ludzie napierają, że nie mają wody.  My tez 

tam dowozimy wodę do tych niektórych budynków i dlatego zdecydowaliśmy się na inwestycję 

wodociągową. 

Wójt: zaprosił wszystkich obecnych na Jasełka Gminne na dziś do Białotarska na godzinę 17.00. 

 

Do punktu 11-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 16.00 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom Urzędu Gminy, 

Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XXVII Sesji Rady Gminy i zamknął 

je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana 

        

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

                Tomasz Bronisław Lewandowski 

 

 
 

 
 
 

 


